
  

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ 

သတင္းစာစဥ္
အမွတ္ (၃၁)၊ ေမ ၃၀ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

၁

ေမ ၂၆၊ ၂၀၁၇

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ ပန္းၿခံမ်ားရွိ ေျမႏွင့္ဆိုင္ခန္း 
ေနရာ ၉၉၆ ခုကို ေပါက္ေစ်းထက္ အဆ 
မတန္ေလွ်ာ့ၿပီး ငွားရမ္းထားျခင္းမွာ ႏုိင္ငံ 
အတြက္ မ်ားစြာနစ္နာသျဖင့္ ရန္ကုန္တိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ျပည္သူ႔ေငြစာရင္း 
ေကာ္မတီက အငွားစာခ်ဳပ္မ်ားကို ျပန္လည္ 
ေလ့လာၿပီး လုပ္ငန္းရွင္တို႔ႏွင့္ ေဆြးေႏြးမည္ 
ဟု သိရသည္။

ထိုစာခ်ဳပ္မ်ားအရ ႏုိင္ငံေတာ္က ႏွစ္စဥ္ 
သန္းေပါင္း ၅၇,၀၀၀ ထက္ မနည္းနစ္နာ 
ေနသည္ဟု ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး စာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္၏ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘ႑ာေရးႏွစ ္
လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈ အစီရင္ခံစာတြင္ 
ေဖာ္ျပထားေၾကာင္း၊ က်ဳိးေၾကာင္းဆီေလ်ာ္မႈ 
မရွိသျဖင့္ ပဋိညာဥ္မေျမာက္သည့္ စာခ်ဳပ္ 
မ်ားျဖစ္ေနေၾကာင္း ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းေကာ္ 
မတီဥကၠ႒ ဦးတင့္လြင္က ေျပာသည္။

‘‘ဒီစာခ်ဳပ္ေတြက အဓိပၸာယ္မရွိဘူးေလ 
ဗ်ာ။ စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္တယ္ဆိုတဲ့ ရည္ရြယ္ခ်က္က 
တရားမွ်တမႈကိုလိုခ်င္လို႔ ခ်ဳပ္တာ၊ တရား 
မွ်တမႈမရွိတဲ့ စာခ်ဳပ္ဆိုတာက မူလရည္ရြယ္ 
ခ်က္ကို ေသြဖည္ေနတာေပါ့’’ဟု ဦးတင့္လြင္ 
က ေျပာသည္။

ငွားရမ္းခႏွင့္ နစ္နာမႈ
ဧၿပီ ၅ ရက္တြင္ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး

စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ ေဒၚခင္သန္းလွက တိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္သို႔ေပးပို႔သည့္ အစီရင္ 
ခံစာတြင္ ပန္းဥယ်ာဥ္ႏွင့္ကစားကြင္း ငွား 
ရမ္းခ နည္းပါးလြန္းသျဖင့္ ျပည္သူ႔ဘ႑ာ 
ဆုံး႐ႈးံနစ္နာျခင္းအျပင္  ကုမၸဏီမ်ားကစာခ်ဳပ္ 
ပါ အခ်က္လိုက္နာမႈမရွိျခင္း၊ လုပ္ငန္းလုပ္ 
ပိုင္ခြင့္ကို တင္ဒါမေခၚယူဘဲ လက္သိပ္ထိုး 

ေပးအပ္ျခင္းတို႔အေၾကာင္းကိုလည္း ေဖာ္ျပ 
ထားသည္။

ေရႊတိဂံုအနီး ျပည္သူ႔ဥယ်ာဥ္အတြင္းမွ 
ေျမဧက ၈၀ ခန္႔ကို Natural World ကုမၸဏီ 
က တစ္ေပေျခာက္က်ပ္ခန္႔ႏႈန္းျဖင့္ ၂၅ ႏွစ္ 
ၾကာ ငွားရမ္းခြင့္ရထားသည္။ ၂၀၁၁ မွစတင္ 
ခဲ့ေသာ ထိုသေဘာတူညီမႈအတြက္ ႏိုင္ငံ 
ေတာ္က ၁၄,၂၈၁ သန္း ႏွစ္စဥ္ဆံုး႐ႈံးနစ္နာ 
ရသည္ဟု အစီရင္ခံစာတြင္ ေဖာ္ျပထားသည္။

ကမ ၻာေအးဘုရားလမ္း၊ ျမကြၽန္းသာ 
ပန္းၿခံအတြင္း ကုမၸဏီရွစ္ခုငွားရမ္းမႈမွာ 
တစ္ေပ ၂၅ က်ပ္ႏႈန္း ျဖစ္ေသာေၾကာင့္ ႏွစ္ 
စဥ္ ၂၁,၆၂၉ သန္းနစ္နာသည္ဟု အစီရင္ခံ 
စာက ဆိုသည္။

စာခ်ဳပ္မ်ားကို ျပန္လည္စိစစ္ရန္ စာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္႐ုံးက လႊတ္ေတာ္ကိုတိုက္တြန္းထား 
ေၾကာင္း ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚၾကည္ျပာက ေျပာသည္။

ပန္းၿခံအတြင္း လုပ္ငန္းလုပ္ပိုင္ခြင့္ စာ 
ခ်ဳပ္မ်ားႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး လႊတ္ေတာ္က 
အစိုးရကို တိုက္တြန္းမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 
အစိုးရ၏တာ၀န္ယူမႈကိုလည္း လႊတ္ေတာ္ 
က ေစာင့္ၾကည့္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေဒၚ 
ၾကည္ျပာက ရွင္းျပသည္။

‘‘လက္ရွိအစိုးရအေနနဲ႔ စီးပြားေရးလုပ္ 
ငန္းရွင္ေတြနဲ႔ တိုင္ပင္ေဆြးေႏြးၿပီး ျပန္လည္ 
ဆန္းစစ္ၿပီးေတာ့ စာခ်ဳပ္ျပန္ခ်ဳပ္လို႔လည္း ရ 
ႏိုင္ပါတယ္’’ဟု ေဒၚၾကည္ျပာကဆိုသည္။

ယခင္ၫႊန္ၾကားခ်က္
ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္သာယာေရး 

ေကာ္မတီ၀င္တစ္ဦးျဖစ္ခဲ့သည့္ ဦးေဌး 
ေအာင္က ေျမငွားရမ္းသည့္ လုပ္ငန္းစဥ္တြင္ 
ေကာ္မတီက လုပ္ပိုင္ခြင့္အာဏာရွိသည္ဆို 
ေသာ္လည္း တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕၏ ၫႊန္ၾကား 
ခ်က္အရသာ ေဆာင္ရြက္ခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္ဟု 
ရွင္းျပသည္။

‘‘တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရက ငွားလိုက္ပါ 
ဆိုရင္ စည္ပင္က စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ေပးလိုက္ရတာ 
ပဲ။ ျပည္သူ႔ဥယ်ာဥ္ဆိုရင္ ဘာထူးလုိ႔လဲ။ 
၀န္ႀကီးခ်ဳပ္အမိန္႔နဲ႔ ငွားတာပဲ’’ဟု ဦးေဌး 
ေအာင္က ဆိုသည္။

စာခ်ဳပ္ပါငွားရမ္းခမ်ားမွာ နည္းပါးလြန္း 
သျဖင့္ ကာလေပါက္ေစ်းနီးပါးရရွိရန္ ႀကိဳး 
စားရာ လုပ္ငန္းရွင္တို႔ႏွင့္ဆက္စပ္မႈရိွသည့္ 
အရာရွိမ်ား၏ ၿငိဳျငင္မႈကိုခံရေၾကာင္း ဦးေဌး 
ေအာင္က ေျပာသည္။
(ကိုးကား- ၿဖိဳးသီဟခ်ိဳ/Myanmar Now, 7 Day Daily) 

ရန္ကုန္ပန္းၿခံငွားရမ္းခအ႐ႈပ္ေတာ္ပံုကို လႊတ္ေတာ္ေလ့လာေန

(ဓာတ္ပံု - Myanmar Now)
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ေမ ၁၁၊ ၂၀၁၇ 

ကယားျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႔၏ ျပည္သူ႔ 
တာဝန္ထမ္းေဆာင္ရာတြင္ လူထုအသံနား 
ေထာင္မႈအားနည္းၿပီး ဌာနဆိုင္ရာမ်ား၏ 
အသံကိုသာ အဓိကနားေထာင္ေနသည္ကို 
ေတြ႕ရသည္ဟု လႊတ္ေတာ္အမတ္နွင့္ နုိင္ငံ 
ေရးပါတီတစ္ခ်ဳိ႕က သုံးသပ္ေျပာဆိုသြားပါ 
သည္။

လႊတ္ေတာ္အမတ္မ်ားအေနနွင့္ မိမိ 
မဲဆႏၵနယ္ရိွလူထုမ်ားနွင့္ အျခားလူထုမ်ား၏ 
အခက္အခဲကို သိရိွနိုင္ရန္အတြက္ ကြင္း 
ဆင္းေလ့လာလ်က္ရိွသည္။

သို႔ေသာ္ အစိုးရဝန္ႀကီးမ်ားျဖစ္သြား 
ေသာ ကိုယ္စားလွယ္တစ္ခ်ဳိ႕သည္ ျပည္သူ 

လူထုအသံနားေထာင္၍ ပူးေပါင္းေဆာင္  
ရြက္သည့္အပိုင္း အားနည္းေနသည္ကုိေတြ႕ 
ရသည္ဟု  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အမတ္ 
ဦးေအာင္ႏုိင္ဦး(မယ္စဲ-၁)က ေျပာသည္။

“ကြၽန္ေတာ္တို႔က ကိုယ့္ၿမိဳ႕နယ္ကုိယ္ 
သြားရတယ္။ ျပည္သူလူထုေတြရဲ႕အခက္ 
အခဲေတြကိုလည္း လႊတ္ေတာ္မွာ ကြၽန္ေတာ္ 
တုိ႔ျပန္ေမးတယ္။ ေမးတဲ့အခ်ိန္က်လုိ႔ရိွရင္ 
လည္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေတြက 
ထိိထိေရာက္ေရာက္သိတယ္။ ဒီအစိုးရ၊ 
လက္ရိွ ရိွတဲ့ဝန္ႀကီးေတြက ကြင္းမဆင္း 
မေလ့လာေတာ့ မသိလာဘူး။ သူတို႔ျပန္ေျဖ 
တာေတြက ကြၽန္ေတာ္တို႔အတြက္ မလုံ 
ေလာက္ဘူး။ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔သိခ်င္တဲ့ ေမး 
ခြန္းကတစ္မ်ဳိး သူတို႔ေျဖလာတ့ဲဟာက သူတုိ႔ 

ဌာနဆုိင္ရာက အႀကီးအကဲေတြေပးလာတဲ့ 
စာရြက္ေပၚမွာ ေျဖတဲ့အသိေလာက္ပဲ သိ 
တာကိုး”ဟု ၎ကေျပာသည္။

လက္ရိွအႏုိင္ရကုိယ္စားလွယ္မ်ားအေန
နွင့္ လူထု၏လိုလားေတာင္းဆိုမႈမ်ားကို ဗဟို 
မွခြင့္ျပဳခြင့္ခ်က္ ရိွမွသာလွ်င္ ေဆာင္ရြက္ေပး 
ရေသာအေျခအေန၊ ဗဟိုဦးစီးစနစ္မ်ားေန
သည့္အေျခအေနျဖစ္၍ ျပည္သူလူထုလို 
အပ္ခ်က္မ်ားကို ေဆာင္ရြက္ေပးႏုိင္မႈ အား 
နည္းရာ ထိေတြ႔ဆက္ဆံမႈလည္း အားနည္း 
ေနေသးျခင္းျဖစ္လိမ့္မည္ဟု ကယားလူမ်ဳိးစု 
ဒမီိကုေရစပီါတမီ ွတြဖဲကအ္ေထြေထြအတြင္း 
ေရးမွဴး ဦးလူးၾကည္က ဆုိသည္။

(ကိုးကား- www.kantarawaddytimes.org )

ျပည္နယ္အစိုးရက ဌာနဆိုင္ရာအသံမ်ားကိုသာ နားေထာင္သည္ဟုဆို

ေမ ၂၃၊ ၂၀၁၇

ရွမ္းျပည္နယ္ တာခ်ီလိတ္ၿမဳိ႕နယ္ တာ 
ေလၿမဳိ႕ရွိ တာေလေခ်ာင္းတစ္ေလွ်ာက္တြင္ 
ေရႊေဖာင္မ်ားျဖင့္ တရားမဝင္ ေရႊတူးေဖာ္ 
ေနျခင္းကုိ အေရးယူေျဖရွင္းေပးရန္ ဇြန္လ 
၆ ရက္ေန႔၌က်င္းပမည့္ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ အစည္းအေဝးတြင္ တင္ျပေဆြးေႏြး 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း တာခ်ီလိတ္ၿမဳိ႕နယ္ လႊတ္ 
ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးခင္ေမာင္တင့္က 
ေျပာၾကားသည္။

''ေခ်ာင္းတစ္ေလွ်ာက္မွာ ျပည္သူ႔စစ္ 
အဖြဲ႕ဝင္ေတြရဲ႕ ေရႊေဖာင္ေတြအပါအဝင္ 
ေဒသအသီးသီးကေန လာေရာက္လုပ္ကုိင္ 
ေနသူေတြရဲ႕ ေရႊေဖာင္ ၁၀၀ ေက်ာ္ရွိေန 
တယ္။ စြန္႔ပစ္ေျမစာေတြေၾကာင့္ ေခ်ာင္းက 

ေကာသြားေတာ့မယ္။ ဒါေတြကုိ အေရးယူ  
ေဆာင္ရြက္ေပးမွာလား၊ တရားဝင္နည္း 
လမ္းနဲ႔ လုပ္ကုိင္ခြင့္ျပဳမွာလားဆုိတာ တင္ျပ 
ေဆြးေႏြးမယ္"ဟု ၎က ဆုိသည္။

တာေလၿမဳိ႕အနီးဝန္းက်င္ရွိ ေတာင္ 
ကုန္းမ်ားႏွင့္ ေခ်ာင္းတစ္ေလွ်ာက္တြင္ 
၂၀၁၀ ျပည့္ႏွစ္ ဝန္းက်င္ကစ၍ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံ 
သားမ်ားအပါအဝင္ ေရႊတူးေဖာ္မႈမ်ားစြာရွိၿပီး 

ေတာင္ကုန္းမ်ားတြင္ စက္ယႏၲယားမ်ားျဖင့္ 
တူးေဖာ္ကာ စြန္႔ပစ္ေျမစာမ်ားကုိ ေခ်ာင္း 
အတြင္း စည္းကမ္းမဲ့စြန္႔ပစ္ေနေၾကာင္း၊ 
ေဒသခံမ်ားအေနႏွင့္လည္း လယ္ယာေျမ 
လုပ္ကုိင္ခြင့္မ်ားေလွ်ာက္ထားၿပီး ေရႊတူး 
ေဖာ္မႈလုပ္ကုိင္ေနေၾကာင္း ေဒသခံမ်ားႏွင့္ 
တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားက ေျပာ 
သည္။ (ကိုးကား- http://thevoicemyanmar.com) 

တာေလေခ်ာင္းတြင္ တရားမဝင္ေရႊတူးေဖာ္မႈ ရွမ္းလႊတ္ေတာ္တြင္ တင္ျပမည္



ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၃၁)

၃

အရည္အေသြးညံ့ေအာင္လုပ္သည့္ 
ကုမၸဏီမ်ား စာရင္း မေကြးတုိင္း
လႊတ္ေတာ္႐ံုးသို႔ တင္ျပရမည္

ေမ ၁၅၊ ၂၀၁၇

မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးအတြင္း ၂၀၁၆-
၁၇ ဘ႑ာေရးႏွစ္အတြက္ စီမံကိန္းလုပ္ငန္း 
မ်ား တာဝန္ယူလုပ္ကိုင္ရာတြင္ အရည္ 
အေသြးညံ့ဖ်င္းေအာင္ လုပ္ကိုင္ခဲ့သည့္ 
ကုမၸဏီမ်ားစာရင္းကို လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားက ၎တို႔ မဲဆႏၵနယ္ေျမအလိုက္ 
စနစ္တက် စိစစ္အကဲျဖတ္၍ ေမ(၁၈)ရက္ 
တြင္ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္႐ုံးသုိ႔ စာရင္း 
ျပဳစုေပးပုိ႔ရန္ တုိ္င္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က ၫႊန္ 
ၾကားထားေၾကာင္း သိရွိရသည္။ 

၂၀၁၆-၁၇ ဘ႑ာေရးႏွစ္အတြင္း 
မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးရွိ ကုမၸဏီမ်ားအနက္ 
မွ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈ အရည္အေသြးညံ့ 
ဖ်င္းသည့္ ကုမၸဏီမ်ားစာရင္းကုိ “လုပ္ငန္း 
ေတြကို အရည္အေသြးညံ့ေအာင္ တည္ 
ေဆာက္ထားတဲ့ ကုမၸဏီေတြစာရင္း 
ေကာက္ယူဖို႔ ၫႊန္ၾကားထားတာပါ။ လႊတ္ 
ေတာ္လုပ္ငန္းစဥ္ေတြထဲက အျပန္အလွန္ 
ေစာင့္ၾကည့္ထိန္းေက်ာင္းတဲ့ လုပ္ငန္းစဥ္ကုိ 
ေဆာင္ရြက္တာပါ။ အမတ္ေတြတင္ျပလာ 
တ့ဲအခ်က္ေတြအေပၚ အေျခခံၿပီး တိုင္းအစိုးရ 

အဖြဲ႔နဲ႔ ခ်ိတ္ဆက္ၿပီးေဆာင္ရြက္သြားမယ္။ 
အထူးသျဖင့္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီ 
ေတြက သံုးသပ္ၿပီး ဘယ္လုိေဆာင္ရြက္ 
သင့္တယ္ဆုိတာကုိ အစုိးရထံေပးပုိ႔ဖို႔ ရွိပါ 
တယ။္”ဟ ု မေကြးတုငိ္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ ္
ဒုတိယဥကၠ႒ ဦးေဇာ္မ်ဳိး၀င္းက ေျပာသည္။

မေကြးတုိင္းအတြင္း အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ေနသည့္ စီမံကိန္းလုပ္ငန္းမ်ားကုိ 
အရည္အေသြးညံ့ေအာင္ လုပ္ကိုင္သည့္ 
ကုမၸဏီမ်ားစာရင္းကို လႊတ္ေတာ္အမတ္မ်ား 
ထံမွရရွိလာပါက ယင္းကုမၸဏီမ်ားကို ဖိတ္ 
ၾကားၿပီး မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒ႏွင့္အဖြဲ႔က ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးမည္ဟု 
သိရသည္။

မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
ေဆာက္လုပ္ေရးႏွင့္ ပုိ႔ေဆာင္ဆက္သြယ္ 
ေရးေကာ္မတီကလည္း အဆိုပါကုမၸဏီမ်ား 
၏လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ခ်က္အေပၚ သုံးသပ္ 
ထားသည့္ အစီရင္ခံစာတစ္ေစာင္ကို ဇြန္လ 
အတြင္းျပဳလုပ္မည့္ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ ပၪၥမ 
ပံုမွန္အစည္းအေ၀းတြင္ တင္ျပသြားမည္ဟု 
တုိင္းလႊတ္ေတာ္ ဒုတိယဥကၠ႒ ဦးေဇာ္မ်ဳိး 
၀င္းထံမွ သိရသည္။ (ကိုးကား-ျမစ္မခမီဒီယာ)

သတင္းတုိ
 မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ 

ျပ႒ာန္းမည့္ ျပတိုက္ႏွင့္စာၾကည့္တိုက္မ်ား 
ဥပေဒ(မူၾကမ္း) သုံးသပ္ညိႇႏိႈင္းအစည္း 
အေဝးကို  ၿမိဳ႕နယ္ျပန္ၾကားေရးႏွင့္ျပည္သူ႔ 
ဆက္ဆံေရးဦးစီးဌာနမွဴး႐ုံးတြင္ ေမလ ၂၅ 
ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပျပဳလုပ္ခ့ဲရာ မေကြးတုိင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၊ ဥပေဒေရးရာေကာ္မ 
တီဝင္မ်ားႏွင့္အတူ ဒုတိယၿမိဳ႕နယ္အုပ္ခ်ဳပ္ 
ေရးမွဴး၊ ၿမိဳ႕နယ္ဥပေဒအရာရိွ၊ လက္ေထာက္ 
ၿမိဳ႕နယ္ပညာေရးမွဴး၊ ျပန္/ဆက္ဦးစီးမွဴး 
ဦးျမင့္ေရႊႏွင့္ ဥပေဒေရးရာစိတ္ပါဝင္စားသူ 
အခ်ဳိ႕ ပါဝင္ေဆြးေႏြးခ့ဲၾကသည္။ 

(ကိုးကား- မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဥပေဒ 

ေရးရာေကာ္မတီ) 

 ဒုတိယအႀကိမ္ ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
စတုတၳပံုမွန္အစည္းအေဝး ေဆာင္ရြက္ခ်က္ 
မ်ားအား ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သတင္း 
လႊာ အတြဲ ၂ အမွတ္ ၅ အျဖစ္ ပံုႏွိပ္ထုတ္ 
ေဝၿပီးျဖစ္ကာ ျပန္/ဆက္႐ုံးစာၾကည့္တုိက္ 
မ်ားသုိ႔ ျဖန္႔ေဝထားေၾကာင္းသိရၿပီး ၎ 
လႊတ္ေတာ္သတင္းလႊာကုိ Kayin State 
Hluttaw Facebook စာမ်က္ႏွာတြင္လည္း 
ရယူႏုိင္မည္ျဖစ္သည္။ 

(ကိုးကား- Kayin State Hluttaw facebook)

 ဒုတိယအႀကိမ္ ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္၊ သတၱမပုံမွန္အစည္းအေဝးကုိ (၂၉-
၅-၂၀၁၇)တြင္ စတင္က်င္းပမည္ျဖစ္ရာ 
အစည္းအေဝးပထမေန႔တြင္ သက္ႀကီးရြယ္
အုိဆုိင္ရာဥပေဒၾကမ္းႏွင့္ ဝန္ေဆာင္မႈလုပ္ 
ငန္းဆုိင္ရာဥပေဒၾကမ္းမ်ား တင္ျပေဆြးေႏြး 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။

(ကိုးကား- ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္း 

ပူးေပါင္းေကာ္မတီ) 

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ စစ္ကုိင္းၿမိဳ႕နယ္အတြင္း လမ္းဦးစီးဌာနက တာဝန္ယူေဆာင္ရြက္မည့္ 
လမ္း တံတားလုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ႏွင့္ လမ္းဦးစီး၊ 
စီမံကိန္း၊ စည္ပင္တာဝန္ရိွသူမ်ား (၂၂-၅-၂၀၁၇)ေန႔ က ညိႇႏိႈင္းတိုင္ပင္ေဆြးေႏြးၾကစဥ္။
ကိုးကား- (ေဒၚစုျမတ္ထက္ Facebook- စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္)

သတင္းဓာတ္ပံုု



4

ေမ ၂၂၊ ၂၀၁၇

“ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး ေရခ်ဳိငါးလုပ္ 
ငန္းဥပေဒ” ေရးဆြဲျပ႒ာန္းႏိုင္ေရးအတြက္ 
ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္တြင္ 
ဥပေဒျပဳေရးေကာ္မတီႏွင့္ စိုက္ပ်ဳိးေမြးျမဴ 
ေရး၊ ဆည္ေျမာင္းႏွင့္ သယံဇာတေရးရာ 
ေကာ္မတီတို႔အပါအဝင္ MCERP ၊ NAG ၊ 
ပ်ဳိးပင္အဖြဲ ႔တို႔ပါဝင္ေသာ ပူေပါင္းေကာ္မတီ 
အစည္းအေဝးကို ၂၀၁၇ ခုႏွစ္၊ ဧၿပီလ ၂၆ 

ရက္ေန႔ႏွင့္ ၂၇ ရက္ေန႔မ်ားတြင္ ဧရာဝတီ 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၊ ဥပေဒျပဳေရး 
ေကာ္မတီ႐ံုးခန္း၌ ျပဳလုပ္က်င္းပခဲ့သည္။ 

ထုိအစည္းအေဝးတြင္ ဧရာဝတီတိုင္းေဒ
သႀကီးအစိုးရအဖြဲ႔မွ လႊတ္ေတာ္သို႔ေပးပို႔ 
တင္သြင္းလာေသာ “ဧရာဝတီတိုင္းေဒသ 
ႀကီး ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒၾကမ္း”အေပၚ 
MCERP မွ ဦးေဆာင္သည့္ အေထာက္အကူ 
အဖြဲ ႔မ်ားမွ ဥပေဒပုဒ္မ တစ္ခုခ်င္းအလုိက္ 
ျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္သင့္သည္မ်ား၊ ပယ္ဖ်က္ 

သင့္သည္မ်ားကို အဆိုျပဳတင္ျပခဲ့ၾကၿပီး 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ဥပေဒ 
ပုဒ္မတစ္ခုခ်င္းအလိုက္ ေဆြးေႏြးအတည္ျပဳ 
ခဲ့ၾကသည္။ အဆိုပါ “ဧရာဝတီတိုင္းေဒသ 
ႀကီး ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒၾကမ္း”ကုိ ယခု 
က်င္းပဆဲျဖစ္သည့္ ဒုတိယအႀကိမ္ ဧရာဝတီ 
တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္း 
အေဝးတြင္ တင္သြင္းေဆြးေႏြး အတည္ျပဳ 
ႏုိင္မည္ဟု သတင္းရရိွသည္။ 
(ကိုးကား- MCERP)

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၃၁)

ပညာရွင္၊ လုပ္ငန္းရွင္ႏွင့္ေရလုပ္သားတို႔၏ သေဘာထား 
အျမင္မ်ားပါဝင္ေသာ “ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒ” ေပၚေပါက္ေရး 
ဧရာဝတီတုိင္းလႊတ္ေတာ္ ပူးေပါင္းေကာ္မတီက်င္းပ

ေမ ၂၈၊ ၂၀၁၇

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး ဖြံ ႔ၿဖိဳးတိုးတက္ ေရးလုပ္ငန္းမ်ား ေဆာင္ရြက္ရန္ 
တိုင္းေဒသ ႀကီး အစိုးရအဖြဲ႔ဝင္မ်ား၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ စားလွယ္မ်ားႏွင့္ ပါတီ
ဗဟိုအလုပ္အမႈေဆာင္အဖြဲ႔ဝင္မ်ားပါဝင္သည့္ သံုးပြင့္ဆိုင္ ေတြ ႔ဆံု ပြဲတစ္ခု 
ေမလ ၂၈ ရက္ေန႔က ရန္ကုန္တိုင္း ဗဟန္းၿမိဳ႕နယ္ရွိ အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ 
ခ်ဳပ္႐ံုးတြင္ျပဳလုပ္ခဲ့ေၾကာင္း NLD ပါတီ CEC အဖြဲ ႔ဝင္မ်ားထံမွ သိရသည္။

ယင္းေဆြးေႏြးပြဲမွတစ္ဆင့္ မ႑ိဳင္သံုးရပ္ၾကား အခ်င္းခ်င္းအထင္အျမင္ 
လြဲမွား စရာ၊ အေတြးအေခၚမွားယြင္းမႈ ကိစၥရပ္မ်ားကို ျပန္လည္ ညႇိႏိႈင္းမႈမ်ား 
ျပဳလုပ္ႏိုင္ေၾကာင္း ဦးဝင္းထိန္ကဆိုသည္။ ယခုကဲ့သို႔ သံုးပြင့္ဆိုင္ေတြ႔ဆံုျခင္း 
သည္ ရန္ကုန္တိုင္းတြင္ ပထမဆံုးအႀကိမ္ က်င္းပျခင္းျဖစ္ၿပီး ေနာက္ပိုင္း 
တြင္ထပ္မံေတြ႔ဆံုရန္ စီစဥ္ထားေၾကာင္းလည္း သိရသည္။ 

“ဒီေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးပြဲက ၿပီးခဲ့တဲ့ တစ္ႏွစ္တာကာလ အေျခအေနကို ျပန္ 
လည္သံုးသပ္ ၿပီးေတာ့ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔အေနနဲ႔ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ ႔နဲ႔ လက္ရွိ 
အေျခအေနထက္ ပိုၿပီးေတာ့ စုစုစည္းစည္း၊ ဟန္ခ်က္ညီေအာင္ ပိုမိုေကာင္း 
မြန္ေအာင္ ေဆာင္ရြက္သြားႏိုင္ဖို႔ ေမွ်ာ္လင့္ပါတယ္”ဟု ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး 
NLD ဥကၠ႒ဦးျမင့္ေဌးက ေျပာသည္။

အစိုးရ၊ လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ပါတီ သံုးပြင့္ ဆိုင္ေတြ႔ဆံုမႈမ်ားကို ျမန္မာတစ္ႏိုင္ငံ 
လံုးရွိ NLD အဖြဲ ႔ခ်ဳပ္တည္ရွိရာ တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ျပည္နယ္မ်ားတြင္ ျပဳလုပ္ 
ေဆာင္ရြက္ခဲ့ၿပီး ရခိုင္ျပည္နယ္ႏွင့္ ကရင္ျပည္နယ္တြင္သာ ေတြ ႔ဆံုရန္က်န္ 
ရွိေတာ့ေၾကာင္း ပါတီဗဟို အလုပ္အမႈေဆာင္မ်ားထံမွ သိရသည္။
(ကိုးကား- http://thevoicemyanmar.com) 

ရန္ကုန္တိုင္း ဖြံ ႔ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးအတြက္ 
အစိုးရ၊ လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ ပါတီ သံုးပြင့္ဆိုင္ေတြ ႔ဆံု

ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီအစည္းအေဝးခန္းမ
တြင္ ဥပေဒျပဳေရးေကာ္မတီမွ ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒအား 
ျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္ႏိုင္ရန္ (ေမလ ၂၃ ရက္-၂၆ ရက္ေန႔ အထိ) 
ညိႇႏႈိင္းေဆြးေႏြးစဥ္။ 
(ကိုးကား- Bago Region Hluttaw facebook page) 

သတင္းဓာတ္ပံုု


